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College van Gedeputeerde Staten van Limburg 

Postbus 5700 

6202 MA Maastricht 

 
 
Maastricht, 20 december 2024 
 
 
Onderwerp: Problemen implementatie Dal Vrij-reisproduct 
 
Geacht College, 
 
In oktober vernam de VVD-fractie, tijdens een werkbezoek bij Arriva, dat de vervoerder geheel klaar 
is voor de invoering van het Dal Vrij-reisproduct voor Limburgse minima. Toch blijkt uit het artikel 
‘Gratis ov voor Limburgse minima vertraagd: gemeenten willen aanvragen niet afhandelen’1 in De 
Limburger van 19 december jl., dat de invoering vertraging oploopt. Ditmaal vanwege personele en 
financiële capaciteitsproblemen bij gemeenten.  
 
Wederom is er sprake van een tegenvaller. Eerder werd al bekend dat inwoners van de gemeente 
Mook en Middelaar slechts beperkt gebruik kunnen maken van dit reisproduct. Nu blijkt dat een groot 
deel van Limburgse minima opnieuw in de wacht wordt gezet. De VVD-fractie vindt dit onbegrijpelijk 
en is van mening dat deze situatie onacceptabel is en vraagt om daadkracht van het college. 
 
De VVD-fractie stelt hierover de volgende vragen aan het College van Gedeputeerde Staten: 

1. Is uw College bekend met het artikel ‘Gratis ov voor Limburgse minima vertraagd: gemeenten 
willen aanvragen niet afhandelen’, verschenen in de Limburger van 19 december jl.?  

2. Welke mededeling van de portefeuillehouder of andere communicatie vanuit uw College 
richting Provinciale Staten ligt ten grondslag aan het artikel in De Limburger? 

3. Tijdens de bespreking van het Statenvoorstel werd benadrukt dat de Provincie normaliter niet 
direct betrokken is bij minimabeleid. Dit wordt nu ook genoemd als risicofactor. Was er tijdens 
het opstellen van het Statenvoorstel contact met de Limburgse gemeenten over het inrichten 
van de benodigde processen? Zo ja, welke afspraken zijn toen gemaakt, en hoe zijn deze 
verwerkt in het Statenvoorstel? 

4. Is er expliciet gesproken over de rolopvatting van zowel de Provincie als de Limburgse 
gemeenten bij de uitvoering van dit project? Wat kwam hieruit, en hoe is dit vastgelegd? 

5. Uit het artikel blijkt dat er een verschil van inzicht is tussen de Provincie en de zes grootste 
gemeenten over de te benaderen doelgroep. Klopt dit? Hoe gaat het college dit verschil 
overbruggen, zodat de inwoners niet langer de dupe zijn van bestuurlijke onenigheid?  

Uit het artikel blijkt ook dat de 25 kleinere Limburgse gemeenten worden opgeroepen het voorbeeld 
van de zes grootste te volgen bij het benaderen van de doelgroep. Inwoners van kleinere gemeenten 
die zelf actie moeten ondernemen, lopen hiermee een verhoogd risico om buiten de boot te vallen. 

 
1 https://www.limburger.nl/regio/limburg/gratis-ov-voor-limburgse-minima-vertraagd-gemeenten-willen-aanvragen-niet-
afhandelen/30389378.html 
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6. Is uw College het met de VVD-fractie eens dat dit een extra drempel opwerpt, vooral 
voor inwoners van (kleinere) plattelandsgemeenten? Hoe gaat uw College dit 
aanpakken, zodat de toegang voor deze inwoners laagdrempelig blijft? 

7. Gemeenten geven aan dat zij nog steeds wachten op een ‘concrete uitwerking’ van de 
Provincie. Hoe kan het dat deze uitwerking, ruim negen maanden na de vaststelling door 
Provinciale Staten, nog steeds ontbreekt? Wanneer wordt dit afgerond en gedeeld met de 
gemeenten? 

8. Uit het artikel blijkt dat een ‘meldloket’ door de Provincie en Arriva nog moet worden 
opgericht. Klopt dit? Zo ja, wat zijn de meerkosten voor dit loket, hoe wordt dit gefinancierd, 
en waarom is dit niet eerder geregeld? 

9. Welke juridische middelen heeft de Provincie tot haar beschikking om de medewerking van 
gemeenten af te dwingen? Wordt overwogen deze middelen in te zetten? 

10. Hoe beoordeelt uw College de rol van de Provincie in het proces? Heeft uw College het 
gevoel voldoende regie te hebben gevoerd, en wat wordt gedaan om dit project alsnog op 
korte termijn succesvol af te ronden? 

11. Is er sprake van specifieke knelpunten in communicatie of samenwerking met bepaalde 
gemeenten? Zo ja, welke gemeenten zijn dit, en welke acties onderneemt uw College om 
deze knelpunten op te lossen? 

12. Kan het college toezeggen dat er uiterlijk binnen drie maanden een werkend en 
laagdrempelig proces is, inclusief heldere communicatie naar de inwoners over de 
mogelijkheden en voorwaarden? En zo niet, op welke termijn is dit wel mogelijk? 

De VVD-fractie in Provinciale Staten van Limburg blijft strijden voor een sterke en daadkrachtige 
aanpak, waarbij inwoners niet de dupe mogen worden van bestuurlijke struikelblokken. Kortom, ga 
pas over tot het proces van invoering als alle mensen die recht hebben bereikt (kunnen) worden om 
zo te voorkomen dat de armoedeval alleen maar groter wordt. 

 
In afwachting van uw reactie binnen de daarvoor gestelde termijn, verblijft, met vriendelijke groet, 
 
Jacques Michél Bloi 
Statenlid VVD  


